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èíslo 4  2013  výtisk zdarma

Bøezen � za kamna vlezem, duben � je�tì tam budem,
to jsou léty ovìøené pranostiky. A zejména leto�ní rok je
toho dùkazem. Dokonce meteorologové hrozí, �e po zimì
pøijde  rovnou  léto.  Poèasí  opravdu neporuèíme,  ale  na�e
chování  ovlivnit  mù�eme.  Jsem  rád,  �e    ekologické
my�lení se prosazuje i u nás ve mìstì. Sbìrný dvùr pomalu,
ale jistì, nachází své opodstatnìní. Øada lidí pochopila, �e
tøídìním  komunálního  odpadu  nejenom  chrání  �ivotní
prostøedí,  ale  na  druhou  stranu  zároveò  �zaji��uje�
navrácení  penìz  do  na�í  spoleèné  pokladny,  a  to  za
nejrùznìj�í komodity.

Dal�í oblastí péèe o na�e prostøedí je udr�ování zelenì.
Vysazení  nových  døevin  a  keøù,  a  hlavnì    pora�ení
vzrostlých  stromù,  to  je  v�dy  pøedmìtem  velké  diskuze,
posuzování,  rozhodování  a  nìkdy  a�  emotivních
vystoupení  odpovìdných  osob  èi  obèanù  samotných.
Pøipomenu: smrky na námìstí, lipová alej v  Budìjovické
ulici, stromy v  Dru�stevní ulici a nyní novì pøipravovaná
a v  podstatì zahájená revitalizace zelenì v  Sídli�ti. V�e,
co se dìje v  této oblasti, podléhá stejnému principu. Nìkdo
zmìnu navrhne (kde se to týká soukromého pozemku, tak
obèan,  kde  se  jedná  o  obecní  majetek,  tak  zastupitel),
pøíslu�ný  orgán  ji  projedná  a  koneèné  stanovisko
a rozhodnutí vydá komise �ivotního prostøedí v  pøenesené
pravomoci.  Komise  funguje  pøi  na�em  mìstském  úøadu
a  pracuje  ve  slo�ení  Ing.  Hana  Pe�ková,  Ing.  Vlasta
�áèková, Jiøí Rù�ièka a Vladimír �imeèek. Ka�dou �ádost
o kácení stromù musí komise posuzovat ze v�ech hledisek,
kterými  jsou:  zákony,  ekologické  principy,  bezpeènost,
ochrana  zdraví  a majetku,  funkcionalita  a  v    neposlední
øadì spoleèenský zájem. Je zcela jasné, �e v�dy za ka�dý
pora�ený  strom  stanoví  novou  náhradní  výsadbu.
Za koneèné rozhodnutí se i v  komisi �bojuje� a za koneèný
rezultát  je  komise  zodpovìdná.  Komise  by  mìla  být
nezávislá  na  politických  èi  jiných  zájmových  tlacích.
  Výstupy  práce  komise  posuzuje  veøejnost,  a  tak  jako
u ostatních rozhodnutí, kde se zva�uje více pohledù, jsou
názory na nì rozdílné. Je tøeba v�ak zdùraznit, �e se nikdy
nejedná  o  �diktát�  jednotlivce,  ale  v�dy  o  vìt�inové
kolektivní rozhodnutí.
          Stejnì  nelehkou  práci  pøi  rozhodování  v  dílèích  èi
koncepèních vìcech (rozpoèet, dotace, prodej pozemkù na
supermarket, výstavbu otevøeného koupali�tì, rekonstrukci
autobusového  nádra�í  èi  strategického  plánu  rozvoje
mìsta) mají i zastupitelé, kteøí se buï shodnou a nebo svojí
vìt�inou  rozhodnou  o  vìci,  kde  neexistuje  plný  souhlas.
Pak  se  musí  men�ina  podøídit  vìt�inì  �  tak  to  funguje
v  demokratické  spoleènosti.  To  platí  samozøejmì  i  pro
starostu mìsta, který je souèástí rady i zastupitelstva. Tyto
orgány v�ak, na rozdíl od komise �ivotního prostøedí, mají
kromì  zákonných  povinností  i  politickou  odpovìdnost,
kdy zrcadlem jsou a budou komunální volby.

Bøezen  nám  pøedvedl  oprávnìnost  poøekadla  ,,za
kamna vlezem�.

I pøes nepøízeò poèasí pokraèovaly pøípravné práce na
leto�ní  investièní akce. Na Sídli�ti  jsme zaèali s kácením
stromù  a  pøipravovali  jsme  tak  prostor  pro  první  etapu
,,revitalizace zelenì�.

Podle pravidla, �e se pachatel vrací na místo èinu, na
nás  pøi  kácení  dohlí�el  pan  Foldyna,  který  spoleènì
s  panem  �varcem  stromy  sázel  v  kvìtnu  1973.  Díky
pomoci pana Hody s traktorem PVL, dopadlo v�e úspì�nì
a  stromy  byly  pokáceny  bezpeènì.  Zastupitelé  rozhodli
o  postupné  výmìnì  zelenì  na  Sídli�ti  a  vìøím  tomu,  �e
obyvatelé panelových domù budou  spokojeni. Vzhledem

     A proto�e je�tì do konce volebního období zbývá rok
a pùl, pøipomenu, �e v  leto�ním roce nás èeká rozhodnutí
o  zachování  jediného  spoleèenského  sálu  ve  mìstì
a o realizaci ji� schválených akcí: oprava chodníku v  horní
èásti  námìstí  J.  V.  Kamarýta,  revitalizace  ka�ny,
developerské  výstavby  nové  ètvrti  Na  Vr�ích  a    dvou
hodnì  diskutovaných    a  tudí�  i  sporných  (ale  pøesto
rozhodnutých)    stavbách  otevøeného  koupali�tì
a obchodního centra Penny Market.
     Na rozdíl od meteorologù a jiných ��karohlídù� krásné
jaro pøeje
                                                     Josef Klíma, starosta mìsta
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k velikosti  stromù  a  v  nìkterých  pøípadech  i  nedobrému
zdravotnímu stavu je potøeba pøedejít mo�nému ohro�ení
zdraví a majetku. Obnova bude provádìna podle projektu
odborné  firmy  a  na  novou  výsadbu  budou  pou�ité
vhodnìj�í druhy døevin a keøù.

Dal�ím  poèinem  zastupitelstva  je  druhá  etapa
majetkového narovnání. Urèitì jste zaregistrovali oran�ové
geodetické znaèky okolo nìkterých místních komunikací.
Mìsto  se  postupnì  sna�í  vykoupit  pozemky  pod  tìmito
komunikacemi. Sna�íme se tak narovnat majetkové vztahy
a dát prostì vìci ,,z minula� do poøádku. V dobì, kdy ètete
toto  èíslo  zpravodaje,  pravdìpodobnì  u�  vrèí  tì�ká
technika  v  lokalitì  Na  Vr�ích  pøi  budování  ZTV  pro
bytovou  výstavbu.  Po  dlouhých  letech  èekání  budou  ve
Vele�ínì koneènì stavební parcely pro zájemce o bydlení
v rodinných domech.

Hned jak to dovolí poèasí, zaène stavební ruch i kolem
ka�ny na Námìstí J.V.Kamarýta.
Ka�na bude opravena a opìt v ní bude po letech  z chrlièe
tryskat  voda.  Prostor  kolem  ka�ny  bude  upraven  a  zase
o kousíèek pozvedneme vzhled námìstí.

O dal�ích pøipravovaných akcích vás budu informovat
v  pøí�tím  èísle.  To  u�  snad  budu moci  být  konkrétnìj�í.
Jedná  se  o  bazén  nad  fontánou  a  o  kanalizaci  s  èovkou
na Holkovì.
Na sbìrném dvoøe je novì zøízené místo pro odbìr baterií.
Na  sídli�tích  by  se  v  dubnu  mìly  objevit  dvì  nádoby
na textil. Radì mìsta byla pøedlo�ena zpráva za tøi mìsíce
provozu  sbìrného dvora. Mno�ství  odevzdaných  surovin
je opravdu obrovské.

Nìco z pøírody: 16.3.  jsme vidìli  stát  èápa na hnízdì
u Hou�váku.

Spoleènì s LÈR, ÈSOP a Krou�kem mladých myslivcù
jsme v kinì vystavovaly ptaèí budky.
V  pondìlí  18.3.  jsme  rovnou  z  kina  rozvezli  budky  do
pøírody.
Snad tím i trochu uspí�íme pøíchod jarního poèasí.

22. dubna si pøipomeneme Den zemì. To u� snad bude jaro.
V�em ètenáøùm krásný duben.

Jirka Rù�ièka ( místostarosta ) Tel: 739  026  248
Nouzová tel. èísla: MP 604  189  828, 739  600 799

                                       pøedák prac. skupiny: 603  537 754

Upozoròujeme  obèany,  �e  poplatek  za  komunální
odpad na rok 2013 je splatný do 30.6.2013 (dle vyhlá�ky
Mìsta Vele�ín è. 3/2012 o poplatku za komunální odpad).
Sazba  poplatku  dle  vyhlá�ky  Mìsta  Vele�ín  è.  3/2012
o poplatku za  komunální odpad je stanovena ve vý�i
600, Kè/osoba/rok.

Poplatek  je  mo�no  uhradit  v  pokladnì  MìÚ  nebo
pøevodním pøíkazem na è. úètu: 650720544/0600, který je
veden u GE Money Bank. Jako variabilní symbol uveïte
èíslo popisné a koncové èíslo 4.          MìÚ

  Srdeènì  vás  zveme  do mateøského  centra  Vele�ínské
klubíèko, které se nachází v základní �kole � 2. patro nad
mìstskou knihovnou. Centrum je otevøeno ka�dou støedu
od 9:45 do 11:30 hodin, je v�ak zapotøebí pøijít nejpozdìji
v 10:00 hodin, poté se vstupní prostory uzamykají. Odejít
mù�ete samozøejmì kdykoli. Program pøipravují maminky
pro dìti od 1 do 4 let, ale nav�tívit nás mohou i dìti mlad�í
èi  star�í  (pøed�kolní).  S  sebou  si  nezapomeòte  pøezùvky
pro sebe, své dítì a pøíspìvek ve vý�i 30 Kè za rodinu.

V  úterý  2.  dubna  od  16:00  hodin  bude  v  Klubíèku
provádìno  screeningové  vy�etøení  zraku  dìtí.  Zrak  je
vy�etøen pøístrojem plusoptiX A09, který ze vzdálenosti 1
metru poøídí snímek oèí. Bìhem jedné vteøiny vyhodnotí,
zda je zrak dítìte v poøádku. Není potøeba aplikovat oèní
kapky,  nebo  jinak  dítì  na  výkon  pøipravovat.  Vy�etøení
vyu�ívá IR spektrum a je tedy zcela bezpeèné.
Vy�etøení zraku je provádìno ZDARMA a je urèeno dìtem
v pøed�kolním vìku. Vhodné je i pro kojence od 6 mìsícù!!!

dìtí  (køeèe,  bezvìdomí,  otravy,  úrazy,  du�ení,  odsávání
nemocného  dítìte,  jak  zjednodu�it  podávání  lékù  dìtem,
bolesti  bøicha,  stabilizovaná  poloha,  øe�ení  horeènatých
stavù,  seznámení  s  meningokokovou  problematikou,
stavìní  tepenného  krvácení,  správná  komunikace  se
slo�kami integrovaného záchranného systému). Probereme
základy resuscitace u dospìlého. Ozøejmíme rizika úrazù
pro dìti.
Pokud  nejste  s  nabídkou  spokojeni,  je  mo�no  pøipravit
výcvik individuálnì, dle potøeb a pøání zákazníka.  �kolení
trvá cca 90 minut. Po ukonèení �kolení obdr�íte osvìdèení
o pro�kolení. Cestovné naplatíte, v�e si pøivezeme sebou.
Cena �kolení je 180 Kè za osobu.�kolení první pomoci pro
rodièe  speciálnì zamìøené na poskytování první pomoci
dìtem  zahrnující  období  od  narození  do  období  konce
�kolního  vìku.  Souèástí  výcviku  je  i  nácvik  resuscitace
dítìte  na  trena�éru  (novorozence  a  dítìte  cca  7  let).
Ujasníme  první  pomoc  pøi  nejbì�nìj�ích  rizikových
stavech a situacích u dìtí (køeèe, bezvìdomí, otravy, úrazy,
du�ení,  odsávání  nemocného  dítìte,  jak  zjednodu�it
podávání lékù dìtem, bolesti bøicha, stabilizovaná poloha,
øe�ení  horeènatých  stavù,  seznámení  s  meningokokovou
problematikou,  stavìní  tepenného  krvácení,  správná
komunikace  se  slo�kami  integrovaného  záchranného
systému).  Probereme  základy  resuscitace  u  dospìlého.
Ozøejmíme rizika úrazù pro dìti.
�kolení trvá cca 90 minut.
  Po ukonèení  �kolení obdr�íte osvìdèení o pro�kolení.
Cena �kolení je 180 Kè za osobu.

Projekt  urèený  pro  dìti  pøed�kolního  a  �kolního  vìku,
kterým vás provedou zku�ené lektorky Monika a Kamila.
Pro dìti je pøipravený pestrý program plný her, poznávání
pøírody,  vyu�ity  budou  rovnì�  prvky  artefiletiky
a  Feursteinovy  metody  instrumentálního  vzdìlávání.
Podrobnìj�í  informace  naleznete  v  kvìtnovém  èísle
Vele�ínského zpravodaje.

Aktualizujeme webové stránky Klubíèka,  tì�it  se mù�ete
na  zcela  nový  design,  spoustu  fotek,  básnièek  a  øíkadel,
návodù  èi  tipù  na  výlet�..  Zatím  ve�keré  informace
zveøejòujeme na facebooku, sledujte nás!

Pøejeme krásné jaro a bohatou pomlázku!
Ing. Tamara Fuxová

panu starostovi Mgr. J. Klímovi za blahopøání a dárek
k  narozeninám  a  zvlá�tì  za  blahopøání  a  náv�tìvu
p.  Uretschlagerové  a  p.  Papírové,    která  nás  v�dy  mile
potì�í.
                                                                     p.  Legát , Holkov
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    Po  bøeznu  pøichází  duben.  Tento  mìsíc  bývá
nejpromìnlivìj�í  poèasí. A  to pøes  raní mrazíky po  silné
sluneèní  paprsky  a  hned mù�e  pøijít  studený  dé��,nìkdy
i  se  snìhovými  vloèkami.  V  dubnu  se  zaèíná
k  �ivotu probouzet  zbývající  �ivot  v pøírodì,který dosud
váhal.  Na  bøezích  potokù  uvidíme  zlaté  blatouchy.
Z  pupenù  na  stromech  se  zaèínají  zelenat  první  lístky.
Sluníèko vytáhne dosud zkøehlé plazi a hmyz. Nìco málo
z  myslivecké  mluvy:Adeptuchazeè,zaèáteèník.  Bìh
rychlý pohyb zvìøe srstnaté,noha zvìøe srstnaté,divokého
krocana,dropa  a  loveckého  psa.  Èabraka(sedlo)bìlavá
oboustranná  vejèitá  skvrna  na  bocích  muflona.  Fialka
�láza na høbetu li�èí oháòky. Fíkypárové pachové �lázy na
hlavì  kamzíka.  Kamínkovánínazelenalá  moè  zajícù  na
snìhu. Zob posledníúlomek vkládaný po ulovení trofejové
pernaté zvìøe do klovce (zobák). Myslivecký kalendáø:1.4.
den  ptactva,  5.4.  hnízdí  straka  obecná,8.4.  hnízdí  sojka
obecná, 13.4. hnízdí ba�ant obecný,19.4. støednì staøí srnci
vytloukají  paro�í,  22.4.  hnízdí  jestøáb  a  kánì
lesní,28.4.daòci shazují paro�í,29.4.hnízdí holub høivnáè.
1.3.jsme mìli výroèní èlenskou schùzi. Na této schùzi jsme
zhodnotili rok 2012,a projednali rok leto�ní. To znamená
odpracovat  brigádnické  hodinysbìr  kamene,oprava
mysliveckých  zaøízení  a  samozøejmì  si  ka�dý  z  nás  do
konce  dubna  uklidí  a  vydezinfikuje  svùj  krmelec  a  jeho
okolí.

Na�e MS na vlastní �ádost opustil myslivec,pan Frnka.
Po  dvouleté  zku�ební  dobì  byl  do  na�ich  øad  pøijat  pan
Hartl  D.    Adepturu  si  u  na�eho  MS  dìlají  pan  Barto�
a Tomá�ek.

A na konec jsem chtìla poprosit jak za sebe,tak za MS
a za srstnatou a pernatou zvìø v�echny vá�nivé motorkáøe
a  ètyøkolkáøe,aby  v  dobì  hnízdìní  a  kladení  nehluèili  v
lese. Proto�e jak jistì v�ichni víme,ka�dé mládì(i  lidské)
potøebuje klid .Dìkuji a pøeji Vám hezký duben.

  Myslivosti zdar L.�.

Datum: sobota 6. dubna 2013
§   Sraz: v 8:30 v parku J.V. Kamarýta (u cukrárny)
§   Program:  vycházka  zaměřená  na  pozorování  ptáků  a
jejich urèování podle hlasu
§   Trasa:  od  parku  areálem  zemědělského  družstva  do
sadu  u  èistírny  odpadních  vod  s  ukonèením  u  lípy
v Latránu. Trasa vede po zpevnìných cestách (viz. mapka).

§   Předpokládaný konec  mezi 10 a 11 hodinou
§   Pořádá:  Liga  lesní  moudrosti  kmen  Otyókwa  a  ZO
  ÈSOP Vele�ín
§   Doporučené  vybavení:  nenápadné  oblečení,
  dalekohled, kapesní atlas ptákù
§   Kontakt: Radek Janák (radekjanak@seznam.cz)

tel. 728 194 469, Jiøí Rù�ièka (ruzicka@velesin.cz),
tel. 739 026 248

Pojïte s námi na ji� tradièní dopolední vycházku do jarní
pøírody za krásným ptaèím koncertem. Vycházku povede
amatérský ornitolog Radek Janák.

Tradice  Vítání  ptaèího  zpìvu  (Dawn  Chorus  Day)
vznikla  v  roce  1983  v  Birminghamu,  kde  místní
ornitologové pøi�li s nápadem pøivítat v�dy první nedìli v
kvìtnu ptaèí zpìv. Èeská spoleènost ornitologická se k této
mezinárodní akci pøipojuje ji� od roku 1992. Jde o jakési
symbolické vítání, kdy je�tì pøed rozednìním se v mnoha
zemích  svìta  scházejí  milovníci  ptactva,  aby  se
zaposlouchali do zvukù probouzející se pøírody.

Radek Janák

5.  a  7.  3.  2013  jsme  nav�tívili  Regionální  muzeum
v Èeském Krumlovì. Pøi�li jsme na pøedná�ku o pravìku
v ji�ních Èechách. Archeolog pan Jan Raèák nám zajímavì
vyprávìl  a  ukazoval  fotografie  archeologických  nálezù.
Zopakovali jsme si informace o pravìku a dozvìdìli jsme
se i hodnì nového. Mohli jsme si vzít do ruky opravdické
kosti  pravìkého  nosoro�ce  srstnatého  a  zub  z  prakonì.
Ukázal  nám  i  repliky  pravìkých  pøedmìtù  �  nástrojù,
zbraní, nádob. Zajímavý byl luk, �íp, pìstní klín, bronzové
sekery. Pan Raèák je moc �ikovný, proto�e vìt�inu z toho
sám vyrobil. Udìlal také buben, flétnu a trubku, na kterou
jsme si mohli zatroubit. Nìkterým se to dokonce povedlo!
  Bylo to zajímavé a moc se nám tato exkurze líbila.

Tøídy 6. A a 6. B

Rádi  bychom  se  podìlili  o  úspìchy  na�ich  �ákù
z akordeonové tøídy p. Olgy Vitou�kové, kteøí se zúèastnili
národní  soutì�e  ve  høe  na  akordeon  �  v  okresním  kole,
které  poøádala  na�e  �kola  dne  21.  února,  získala  Jana
Filausová  1.  místo  s  postupem  do  krajského  kola
v  kategorii  I., Matìj Grimbosch  1. místo  s  postupem do
krajského  kola  ve  II.  kategorii,  Franti�ek  Hlásek  ve  III.
kategorii 2. místo a  trio Ludìk Nìmec, Franti�ek Hlásek
a Matìj Grimbosch v kategorii I. A. 1. místo s postupem do
krajského kola.

V  krajském  kole,  které  probìhlo  21.  a  22.  bøezna
v Tøeboni, získala v  I. kategorii Jana Filausová 3. místo,
Matìj Grimbosch 2. místo ve II. kategorii a akordeonové
trio  3.  místo.    Tì�íme  se  z  krásných  výsledkù  a  na�im
�ákùm blahopøejeme.

Rádi  bychom  pozvali  v�echny  hudební  pøíznivce  na
jarní koncert na�í �koly. Koncert se uskuteèní 15. dubna od
17:30 v galerii Jakub. Tì�íme se na vidìnou.

Za Základní umìleckou �kolu Vele�ín
Marie Procházka �tanglová
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  Pøesnì  takhle  si  pøipadám,  kdy�  se  zamyslím  nad  dìním
posledních  mìsícù.    Ka�doroènì  ,  kdy�  zastupitelstvo  mìsta
schvaluje  rozpoèet,  nastanou  problémy  ohlednì  pøidìlováním
dotací  sportovním  klubùm  a  kulturním  spolkùm.  Dìje  se  to
ka�dý  rok  a  ka�dý  rok  jsme  my,  jako  Kulturní  a  informaèní
centrum mìsta napadáni  ze  strany  sportovních klubù,  �e kvùli
nám  dostávají  málo  penìz.  Na  osobní    útoky  ,  které  jsou  na
diskuzním  fóru  smìrovány  na  vedení  mìsta  i  zastupitele,  u�
reagoval pan  starosta. Ov�em útoky na mne,  jako na  øeditelku
KIC mìsta Vele�ín, mne  opravdu  u�  nemohou  nechat  v  klidu
a budu na nì reagovat.
  Na    únorovém    zastupitelstvu  mìsta  vedl  velice  dlouhý
monolog  pan  zastupitel  Troják  a  zasvìcenì  mluvil  o  èinnosti
a  hospodaøení  KICu.  Byla  to  snù�ka  èísel  a  vìt  vytr�ených
z  kontextu.  Na  závìr  øekl,  �e  si  mé  práce  sice  vá�í,  ale
doporuèuje nám z rozpoètu sebrat 100 tis. Kè. Kdy� jsem se ho
pozdìji ptala, jestli vùbec ví, o èem mluvil, pøiznal mi, �e si ty
materiály  nestaèil  podrobnì  prostudovat.  A�  pozdìji  jsem
pochopila, proè bylo v sále tolik fotbalistù a kam smìøovala i øeè
pana Proke�e, který jako nový pøedseda sportovní komise, hájí
zájmy sportovcù. �lo o rekonstrukci sprch na fotbalovém høi�ti.
Bylo øeèeno, �e sprchy jsou ve �patném stavu a to ji� nìkolik let.
Tak�e zøejmì bylo usouzeno, �e by peníze na rekonstrukci mìli
dostat na úkor rozpoètu KICu. �e si mohli fotbalisti u� nìkolik
let �ádat o dotaci na  tuto  rekonstrukci,  to  tu  rozebírat nebudu.
Ale uvedu na pravou míru hospodaøení KICu.
U�  v  loòském  roce  jsem  to  vysvìtlovala  a  udìlám  to  znovu.
Kulturní  a  informaèní  centrum  mìsta  Vele�ín  je  jedna  ze  tøí
pøíspìvkových  organizací  mìsta.  Dal�í  jsou  M�  a  Z�.
Fungujeme  na  základì  Zøizovací  listiny,  která  nám  pøesnì
vymezuje  na�e  povinnosti. To  znamená,  �e máme dva  okruhy
èinnosti. Hlavní èinnost je kultura a kino a doplòková je poøádání
rùzných kurzù, pøíjem z nájmù, inzerce a pøíjem z Kinokavárny
RELAX a Kavárny Jakub. Podstatou je, �e hlavní èinnost je v�dy
ztrátová. Na  tu nám dává mìsto pøíspìvek. Doplòková èinnost
ztrátová  být  nesmí.  Naopak,  jejím  výsledkem  si  dotujeme
èinnost hlavní. Tak�e teï v èíslech za loòský rok.
  Provozní dotace od zøizovatele, tedy mìsta na rok 2012 byla
4.640.000, Kè. Ov�em od této èástky si odeètìte odpisy ve vý�i
cca 1.200.000,. Kè a zbývá nám 3.440.000, Kè. Mimochodem
odpisy  ve  vý�i  900  tisíc Kè  jsem  odvedla  zpìt  na  úèet mìsta
a mìsto je vyu�ívá dále pro svou potøebu. Zbývající èástka, ze
které nejvìt�í èást jde na provoz jednak budovy kina a novì také
na provoz budovy Jakuba. Kdy� se poplatí náklady na energie,
vodu,  topení,  povinné  revize  a  dal�í  stálé  slu�by,  které  jsou
prostì  dané,  moc  velká  èástka  na  samotnou  kulturu  nezbude.
Proto máme ale doplòkovou èinnost, ze které potom dotujeme
v�e ostatní. Jenom pro srovnání. V roce 2009 jsme mìli výnosy
z ve�keré èinnosti kole 1.000.000, Kè. Za rok 2012 to bylo u�
2.300.000,  Kè.    Bìhem  tøí  let  jsme  si  vydìlali  více  ne�
dvojnásobek.  Ptáte  se,  èím  to  je  ?    Je  to  tím,  �e  jsme  napø.
zdigitalizovali kino, tak�e máme více náv�tìvníkù a tím i vìt�í
pøíjmy ze vstupného. Dále stouply tr�by z Kinokavárny RELAX,
pøibyly  tr�by  z  Kavárny  Jakub  a  pøíjmy  z  infocentra,
pronajímáme v budovì kina i dal�í prostory .
   Velice  podrobným  rozborem  jsme  se  pokusili  ve�kerou
èinnost    provozovat  s  co  nejmen�ími  náklady  a  výsledek  se
dostavil.  Ná�  hospodáøský  výsledek    zisk  za  rok  2012  byl
177.460.29,Kè. Toto je èástka, která se nám za témìø deset let,
kdy jsem ve své funkci, nepodaøila. V loòském roce se nám toti�
povedlo to, �e jsme na hlavní èinnost dopláceli pouze kolem 20%
z èinnosti doplòkové. V pøedchozích letech to bylo a� 50%. Je to
situace, která se u� nemusí a asi nebude opakovat. Bohu�el na�e
pøíjmy jsou velice nejisté. V�dy, kdy� sestavuji v øíjnu rozpoèet
na dal�í  rok, bych potøebovala vì�teckou kouli. Víme v�ichni,
jaká  je  teï  doba. A  �e  pokud  lidé  zaènou  �etøit,  v�dy  zaènou
u kultury  a  chození  za  zábavou v�eobecnì,  tedy  i  do kaváren.
Proto  se  opravdu  musíme  moc  sna�it,  abychom  si  peníze
vydìlali. Pokud bychom to nedìlali, bude nám na kulturu zbývat

stále ménì penìz, proto�e náklady  jako energie apod. neustále
stoupají.    Dal�ím  faktorem  tohoto  dobrého  výsledku  je
maximální nasazení v�ech zamìstnancù na úkor osobního volna,
mnoha pøesèasových hodin, práce po veèer i o víkendech atd.
  Navíc  musím  zmínit  jednu  velice  podstatnou  vìc.  Jsou  to
dotace. My rozhodnì neèekáme, �e nám zøizovatel peníze pøidá.
Ji�  �estý  rok  �ádám  o  rùzné  dotace.  Zpoèátku  jsem  úspì�ná
nebyla, ale v roce 2010 jsem dostala dotaci na digitalizaci kina
ve vý�i 800 000, Kè. V roce 2011 na �ivou kulturu 30 000, Kè
a v loòském roce na vybavení muzea ve vý�i 25 000, Kè. Letos
máme opìt podanou �ádost na 1. roèník Festivalu Pomal�í, který
se bude konat 15. èervna. Tak�e rozhodnì nezahálíme.
  Pøíspìvek na kulturu se zvedl v roce 2012 jenom díky tomu,
�e  jsme  dostali  do  výpùjèky  dal�í  budovu.  V�ichni  víme,  �e
ka�doroènì  narùstají  ceny  za  ve�keré  nakupované  slu�by.
Ka�dý,  kdo  sestavuje  rozpoèet,  musí  s  touhle  eventualitou
poèítat  a  nechat  si  rezervu. Mù�e  se  stát,  jako  v  budovì  kina
v loòském roce, �e po úderu blesku nám vyhoøely dvì regulaèní
jednotky. Oprava stála pøes 80 000, Kè a museli  jsme je najít
v  na�em  rozpoètu.  A  takových  situací  mù�e  nastat  mnoho.
A jako správný hospodáø se musím starat i o údr�bu obou budov.
Mám  vypracovaný  plán  oprav,  které  se  sna�íme  ka�dý  rok
realizovat.  Na  opravy  a  údr�bu  jsem  nikdy  peníze  od  mìsta
ne�ádala. V�dy jsem si dokázala potøebnou èástku na�etøit. Nebo
jsem opravila pouze to, na co jsem mìla. To je pøípad i leto�ního
roku, kdy potøebujeme opravit barový pult v RELAXU. Proto�e
nebyl  konstruován  na  takový  provoz,  jeho  èásti  jsou  shnilé.
Na  jeho opravu a opravu podlahy mám opìt na�etøené peníze,
èásteènì  i  z  na�eho  zisku  za  loòský  rok.    A  pokud  nebudu
investovat do oprav budov peníze, mù�e se stát to, co napøíklad
mnoho let øe�ili v Kaplici nebo v Èeském Krumlovì. Budovy kin
v obou mìstech byly v takovém stavu, �e hrozilo jejich zavøení.
Shodou  okolností  se  z  obou  tìchto  mìst  jezdili  k  nám  do
Vele�ína  inspirovat,  jak  by  provoz  kina  i  jeho  zázemí  mìly
vypadat. A povedlo se jim to. V Èeském Krumlovì to sice bude
je�tì nìjakou dobu trvat, ale v Kaplici se to povedlo dokonale.
Byla jsem 20.bøezna pozvána na slavnostní otevøení kina a mohu
pouze  øíci,  �e  smekám.  Po  velkých  bojích  ,  které  se  kolem
rekonstrukce  kina  vedly,  to  zastupitelé  pojali  velice  velkoryse
a  výsledek  je  perfektní.  Pí�u  to  hlavnì  proto,  �e  my  tady  ve
Vele�ínì máme u� nìkolik let to, co nám z vìt�ích mìst závidìli.
Je  to  hlavnì  díky  vstøícnému  postoji  vedení mìsta  .    Já  v�em
zastupitelùm, kteøí kulturu podporují, velice dìkuji. Proto je mi
velice smutno z toho, �e na kulturu a lidi kolem ní neustále nìkdo
útoèí.  Jenom je�tì na doplnìní. V KICu pracují tøí pracovníci na
plný úvazek, dvì servírky, které si vydìlají na sebe i na pøípadné
brigádnice  a  dvì  uklizeèky  na  zkrácený  úvazek.  Pak  dva
promítaèi na dohody a jedna uvadìèka, kterou vyu�íváme pouze
pøi vìt�ím poètu náv�tìvníkù. Paní úèetní je externistka. A to je
v�e.  Pokud    nìkoho  zajímají  na�e  platy,  jsou  hluboce  pod
celostátním  prùmìrem  (pouze  kromì  mì).  Neproplácíme
pøesèasy,  kterých  máme  nepoèítanì,  v�ichni  máme  problém
s vybíráním dovolených, proto�e nemáme za sebe zastupitelnost
atd. Prostì kulturu nemohou dìlat �normální� lidé.   Ka�dý rok
nám práce pøibývá. Pokud nevìøíte tomu, co jsem teï napsala,
mám  pro  vás  jednoduchý  dùkaz.  Vezmìte  si  k  ruce  kulturní
program na duben a pøehled kultury. Pokud si srovnáte datumy,
zjistíte, �e a� na pár dní se poøád nìco od kultury  ve Vele�ínì
dìje. A k tomu patøí samozøejmì dal�í èinnosti, které v programu
nejsou a na�e normální pracovní doba pøes den.
  Mo�ná se ptáte, proè to tedy vlastnì dìláme ? Asi proto, �e si
myslíme, �e dìláme pro lidi nìco u�iteèného. Poøádáme kulturní
a  kce  pro  v�echny  vìkové  skupiny. Ka�dý  si  z    na�í  nabídky
mù�e  vybrat.  Navíc  spolupracujeme  s  dal�ími  spolky
a organizacemi.
Tady  bych  se  je�tì  chtìla  chvíli  zastavit.  Ve  Vele�ínì  mimo
sportovní kluby, fungují  tzv. kulturní spolky. Ne v�echny mají
nìco  spoleèného  s  kulturou,  ale  jsou  pod  kulturu  zaøazené
a  �ádají  si  také  pøíspìvky  na  svou  èinnost.  Je  to  napø.  Klub
maminek  Vele�ínské  klubíèko,  Skauti  ,  Otyókwa  (indiáni  ),
Chrámový  sbor,  ÈSOP,  Hasièi,  Sdru�ení  2/4,  �irák  country
tance, nìkdy vèelaøi a baráèníci. V�echny tyto spolky provozují
svou  èinnost  pro  �iroký  okruh  zájemcù,  reprezentují  nás
i v zahranièí a velice aktivnì se podílejí na veøejném �ivotì ve
Vele�ínì. Patøí k nim i Spoleènost pøátel mìsta Vele�ína. A tady
bych ráda pøipomnìla v�em, �e díky jejich obìtavé nìkolikaleté
práci,  se  zhodnotil  tzv.  Kantùrkovec.  Jenom  podotýkám,  �e
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vìkový prùmìr èlenù tohoto spolku je urèitì nad 60 let. Právì oni
jsou  tím  pøíkladem,  jak  se  také  èinnost  dá  dìlat.  A  navíc  si
ka�doroènì  podávají  �ádosti  o  dotace  a  jsou  úspì�ní.      Na
výsledky jejich práce se jezdí dívat náv�tìvníci z celé republiky.
  KIC mìsta Vele�ín poskytuje i zázemí a pomoc pøi poøádání
Univerzity tøetího vìku, poèítaèové kurzy pro seniory a mnoho
dal�ích.  Ale  stále  musíme  poèítat.  Ka�dých  ètvrt  roku
pøedkládáme  úèetní  uzávìrku  nejen  zøizovateli,  ale  dal�ím
institucím.  Navíc  jsme  u�  dva  roky  plátci  DPH,  tak�e  se
zodpovídáme i dal�ím úøadùm. A to nemluvím o kontrolách pøes
hygienu a celní správu. Navíc máme dost specifické úèetnictví a
musíme  se  soustavnì  uèit  nìco  nového  i  pøes  digitální  kino.
Musíme se prostì stavìt ke své práci velice zodpovìdnì a �ádný
slabý èlánek se u nás neztratí. Bohu�el proto také u nás nemù�e
být  ka�dý  zamìstnán.  Vím,  �e  tohle  v�echno  by  mìlo  být
samozøejmé  v  ka�dém  zamìstnání.  Ale  já  to  uvádím  z  jiného
dùvodu. Aby si sportovci uvìdomili, �e èinnost a provoz KICu
je  opravdu  nìco  úplnì  jiného,  ne�  vedení  sportovního  oddílu.
Jednodu�e øeèeno. Pokud nebudu plnit své povinnosti jako øádná
øeditelka, mohu pøijít nejen o zamìstnání, ale mohu být i trestnì
stíhána.
  Tak�e u� pouze na závìr. V�dy jsem se sna�ila se sportovci
spolupracovat.  Jsou  èastými  náv�tìvníky  nejen  Kavárny
RELAX, ale poskytuji jim zázemí na dal�í jejich akce. Mluvím
napø.  o  oddílu Taekwonda. V�dy mezi  námi  platilo,  �e  já  jim
poskytnu zázemí a oni za to vystoupí na nìjaké akci. Co se teï
zmìnilo, nevím. Hlavnì z úst fotbalistù teï slýchám vìci, které
nemohu tady na stránkách zpravodaje opakovat. Tak�e lobbisti
za sport a dal�í pøíznivci sportu.  Moc vás prosím, uvìdomte si,
�e vychováváte dìti a mláde� a �e sport by mìl být o férovém
jednání.  Pokud  jim  pøedkládáte  naprosto  zkreslené  informace,
nedivím se, �e se takto chovají. Uvìdomte si, �e i sportovci chodí
na kulturu a  �e v�ichni  jednou zestárnete. Pak  si  tøeba  rádi na
nìjakou kulturu zajdete. Hlavnì abyste je�tì mìli kam. A nejsou
ve Vele�ínì a okolí pouze sportovci.
  Navíc si myslím, �e Vele�ín je hodnì malé místo na to, aby
si tu ka�dý hrál na svém píseèku. Nìkdo zámìrnì vytváøí rivalitu
mezi sportem a kulturou a pou�ívá metody, které jsou opravdu
nìkdy u� na hranici. Osobní útoky na vedení mìsta, na�e rodiny
a zpochybòování výsledkù mé práce je mo�ná úèinné, ale nìkdo
tím zakrývá pouze svou neschopnost.   Bohu�el  taková  je dnes
doba a mám nìkdy pocit, �e kdo hodnì køièí, ten si své vykøièí
za  jakoukoliv  cenu.  A  proè  v�e  vysvìtluji  pøes  zpravodaj?
Proto�e mì se nikdo z tìch, co se tak zarputile berou za práva
sportovcù, na nic zeptat nepøijde.
  Vìøím, �e ve Vele�ínì je mnoho slu�ných lidí, kteøí doká�ou
objektivnì posoudit dìní kolem sebe. Ale urèitì se nezavdìèíme
v�em .  A právì  proto v�em na�im náv�tìvníkùm dìkujeme za
pøízeò.

Hana Rù�ièková, øeditelka KIC mìsta Vele�ín

Od 1. dubna 2013 je mo�né ve sbìrném dvoøe vykupovat
druhotné  suroviny.  Výkup  surovin  bude  zaji�tovat
spoleènost  KAPEX  s.r.o.,  která  pro  mìsto  Vele�ín
zaji��uje  v  hale  sbìrného  dvora  tøídìní  a  zpracování
separovaného odpadu.
Vykupovat se bude:

Pro  �ivnostníky  a  podnikatele  spoleènost  zabezpeèuje
odvoz a odstranìní v�ech druhù odpadù (napø. papír, plast,
stavební odpad, velkoobjemový odpad apod.). Spoleènost
zabezpeèuje mo�nost zapùjèení kontejnerù o velikosti 3m3
a�  40m3.  Svoz  zabezpeèuje  spoleènost  vlastními
dopravními prostøedky.
Více informací na www.kapex.eu nebo u kontaktní osoby:

Pavel Peroutka, tel.: 725 785 422,
pavel.peroutka@email.cz

V  lednu leto�ního roku zaèala Charita Kaplice pùjèovat
kompenzaèní  pomùcky  pro    seniory  a  zdravotnì
znevýhodnìné osoby. Kompenzaèní pomùcky jsou urèeny
jak  pro  dlouhodobobé,  tak  krátkodobé  zápùjèky.
Kompletní  pøehled  pùjèovaných  pomùcek  naleznete
v  pøilo�eném ceníku.

V    rámci  propagace  jsme  Katalog  kompenzaèních
pomùcek  vèetnì  informaèních  letáèkù  zanechali  na
zdravotním  støedisku  v    Kaplici  i  Vele�ínì.  Stejnì  tak
mohou  zájemci  o  pùjèení  pomùcky  osobnì  nav�tívit
pracovníky  v    kanceláøi Charitní  peèovatelské  slu�by  ve
Vele�ínì (Strahovská 256) nebo v  Kaplici (Námìstí 42),
pøípadnì  nás  mù�ete  kontaktovat  telefonicky  nebo  e
mailem.
     Na�e kompenzaèní pomùcky Vám pomohou napø. Pøi
pøekonání  období  rekonvalescence  pøi  návratu  z
nemocnice, v  pøechodném období, ne� si poøídíte vlastní
pomùcku  nebo  pøi  akutním  zhor�ení  zdravotního  stavu.
Na�i  pracovníci  Vám  doporuèí  vhodnou  pomùcku,
pomohou  Vám  pøi  vyøízení  �ádosti  o  vlastní  pomùcku,
apod.
      V    pøípadì  dotazù  nebo  zájmu  o  pùjèení  pomùcky,
neváhejte a obra�te se na na�e pracovníky:
Telefony:
email

    Mgr. Ivana �áèková, øeditelka Charity Kaplice
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  Charita  Kaplice  poskytuje  své  slu�by  na  území mìst
Kaplice a Vele�ín. Právì slu�by poskytované ve Vele�ínì
se letos organizace rozhodla pøejmenovat. Za rozhodnutím
stojí mimo  jiné  také dlouholetá  spolupráce  se  samotným
mìstem Vele�ín,  které  slu�by  na  svém  území  podporuje
a zajímá se o èinnost slu�eb i organizace.
  Zmìna  se  týká  konkrétnì    peèovatelské  slu�by
a  nízkoprahového  zaøízení  pro  dìti  a  mláde�,  které  od
1.3.2013  nesou  název:

.  Ostatní  zále�itosti
v  poskytování slu�eb zùstávají beze zmìn.
   I  kdy�  se  jedná  o  administrativní  zmìnu,  vìøíme,  �e
tímto  krokem  udìláme  radost  nejen  mnoha  na�im
u�ivatelùm, ale také dal�ím vele�ínským obyvatelùm, kteøí
se o na�i èinnost jakkoliv zajímají a zároveò doufáme, �e
v�em  budeme    zase  o  kousek  blí�.  Samozøejmì  budeme
rádi  za  va�i  trpìlivost  a  pochopení,  pokud  se  nìkde
shledáte  s    letákem nebo  jiným propagaèním materiálem
nesoucí pùvodní název.

Mgr. Ivana �áèková , øeditelka Charity Kaplice

Koncem  února    poøádal    ná�  oddíl    okresní  pøebor
mlad�ího �actva. Do  Sportovní   haly   Jihostroje     pøijeli
hráèi  z Kaplice a Louèovic.  Zase  se  hrály  krásné zápasy
a  vzhledem  k mlad�ímu  vìku  dìtí byly  i  plné  emocí,
tak�e  bylo  zapotøebí    nejenom  trenérských    rad,    ale
i podpora  rodièù.

Letos    jsme   byli    tøetí    jak   ve ètyøhrách �ákù � Ma�ek
Jaroslav  a Ma�ek  Pavel,  tak  ve  ètyøhrách  dívek � Jana
�mejkalová  a  Zuzana    Gregorová,    Aneta  Frnková
a Helena  Kroneislová.
Ve  dvouhrách  vybojovala  tøetí  místo  Jana  �mejkalová.
Pìkné    pro�ití    Velikonoèních    svátkù    Vám    pøeje    D.
Javoøíková
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KATOLICKÝ  KNÌZ,  ÈESKÝ  BÁSNÍK  A  BUDITEL,
VLASTENEC

�IVOT: Narodil se 21. Ledna 1797 ve Vele�ínì v domì
èp.  65  jako  první  dítì  man�elù  Jana  a  Ane�ky
Kamarýtových a byl pokøtìn Josef. Jméno Vlastimil jako
druhé  pøijal  a�  pozdìji  podle  vzoru  jiných  vlastencù.
Rodný dùm se nazýval �Na Kváèovì� a v dobì, kdy se zde
narodil  Josef Kamarýt, bylo v domì otcovo pekaøství. O
vá�nosti rodiny Kamarýtù svìdèí i skuteènost, �e kmotrem
Josefa  byl  vele�ínský  primátor.  Kdy�  byl  Josefu
Kamarýtovi  necelý  rok  rozhodl  Jan  Buquoy,  �e  ve
Vele�ínì  bude  postavena  nová  �kola.  Stavba  byla
dokonèena v  roce 1799  a Kamarýt  zaèal  chodit  do nové
�kolní budovy v roce 1803. A byla to místní �kola, kde mu
èeský uèitel Jan Papír v�típil lásku k rodné zemi, rodnému
jazyku, ale té� k hudebnosti národa a k jeho bohaté a tolik
ru�né historii. Jan Papír, který se stal uèitelem na �kole ve
Vele�ínì  po  svém  zemøelém  otci  Antonínovi, musel  být
dobrý  uèitel. Nejen,  �e  ve Vele�ínì  uèil  52  rokù,  ale  od
biskupské komistoøe dostal titul �vzorný uèitel�. Kamarýt
k nìmu chodil prvé ètyøi roky �kolní docházky. Kdy� mu
táhlo na desátý rok, tehdy o prázdninách roku 1806, poslali
jej  rodièe  do  �koly  v  Horním  Dvoøi�ti,  kde  jej  uèitel
Blundmüller uèil nìmecky. Po dvou letech pobytu a dobré
výuky nìmèiny se Josef Kamarýt vrátil zpìt do Vele�ína.
Zde  jej  nejen  uèitel  Jan  Papír,  ale  i  vele�ínský  kaplan
Václav  Bla�ek  zaèali  pøipravovat  ke  zkou�kám  na
gymnázium  v  Èeských  Budìjovicích.  Kamarýt  tedy

studoval  na  gymnáziu,  kde  se  spøátelil  se  strakonickým
rodákem F. L. Èelakovským a rodákem z Bavorova J. K.
Chmelenským, dále v Linci, v Praze na filozofii a opìt v È.
Budìjovicích  kde  roku  1820  vstoupil  do  semináøe  a  24.
srpna 1824 byl na knì�ství vysvìcen. V tomto roce se je�tì
jednou vrátil do  rodného Vele�ína. To kdy� slou�il  svou
primici na svátek svatého Václava ve vele�ínském kostele
svatého Václava.

Po ukonèení studií teologie na pøelomu let 1824 a 1825
nastoupil  jako  kaplan  v  Táboøe  a  brzy  byl  pøelo�en  na
farnost  v  nedalekých  Klokotech,  kde  pùsobil  a�  do  své
smrti.  Josef Vlastimil Kamarýt  jako knìz nav�tìvoval ve
své  farnosti  nemocné  cholerou  v  zimì  roku  1832,  sám
nìkolikrát  onemocnìl  a  po  krátké  nemoci  zemøel  19.
Bøezna 1833 ve vìku 36 let.

K 180. výroèí úmrtí obrozeneckého básníka pøipravil:
J.Bartizal � Infocentrum Vele�ín

 �

od 18.00 hodin, v Galerii Jakub ve Vele�ínì, vstupné 150 Kè
Dornova metoda je jednoduchý manuální zpùsob, jak pomoci
sobì nebo svým blízkým pøi akutních i dlouhodobých bolestech
v zádech a kloubech. I vy se to mù�ete nauèit.
www.dornovametoda.com

Pøedprodej:  L. �áèková, Vele�ín, tel.: 606 210 389,
email: zackova@najihu.cz

A. Matìjèková, Kaplice, tel.: 607 577 150, Knihkupectví Litera
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